
 

 

合辦機構： 支持單位： 

《國際財務報告準則第 17 號一保險合同》應用準備研討會 

《國際財務報告準則第 17 號一保險合同》（“IFRS 17”）於 2017 年 5 月發佈，並適用於 2023 年 1 月 1 日或以後日期開始的

年度報告期間。該準則建立了保險合同的確認、計量、列報和披露，這項準則代表了對保險合同會計方面的徹底改革。 

 

根據第 2/2024/CPC 號通告，《 澳門特別行政區會計準則》(以下簡稱《 澳門特區會計準 則》)經會計師專業委員於二零二

四年十二月十八日全體大會通過，強制適用於二零二八年 一月一日或之後開始的財務年度的財務報表編制，並可選擇適用

於二零二六年一月一日或 之後開始的財務年度。《 澳門特區會計準則》中的《 財務報告準則 》經修訂後採用了財務報告

的概念框架，以及 2021 年版國際財務報告準則中的所有準則及解釋公告，其中包含 IFRS 17。 

 

是次研討會面向希望了解新準則的基本原則，以及期望掌握準則在工作上應用的行業專業人士。 

2025 年 4 月 28 日 (星期一) 

澳門城市大學氹仔校區文化中心 CG02 

14:30 – 15:00 登記 

15:00 – 15:15 開幕歡迎詞 

15:15 – 15:20 主辦單位致送紀念品及合照 

15:20 – 15:50 第一部分 – IFRS 17 簡介 

對準則的基礎介紹、包括關鍵要素以及不同計量模型之間的差異 

 

- 區志禮先生 - 德勤中國諮詢業務合夥人 

- 范偉健先生 - 德勤中國會計與報告鑒證業務合夥人 

15:50 – 16:10 第二部分 – 準則的影響評估 

對準則在實施方面的相關考量及建議 

 

- 區志禮先生 - 德勤中國諮詢業務合夥人 

- 范偉健先生 - 德勤中國會計與報告鑒證業務合夥人 

16:10 – 16:30 第三部分 – 執行路線圖：概括性說明 

介紹實施準則的關鍵活動及預計時間表 

 

- 區志禮先生 - 德勤中國諮詢業務合夥人 

- 范偉健先生 - 德勤中國會計與報告鑒證業務合夥人 

16:30 – 17:00 第四部分 – 主要挑戰及實務考量 

過往實施 IFRS 17 的洞察及經驗分享 

 

- 區志禮先生 - 德勤中國諮詢業務合夥人 

- 范偉健先生 - 德勤中國會計與報告鑒證業務合夥人 

- 王志成先生 - 安達人壽香港精算部高級經理 

17:00 – 17:30 就從業人員如何準備應對新準則的實施進行圓桌討論 

(討論以英語進行) 

主持人： 關可頴女士 - 澳門註冊會計師公會會長 

討論嘉賓： - 區志禮先生 - 德勤中國諮詢業務合夥人 

- 范偉健先生 - 德勤中國會計與報告鑒證業務合夥人 

- 王志成先生 - 安達人壽香港精算部高級經理 

 

答問環節 

17:30 – 17:35 閉幕詞 



 

 

Organized by: Supporting Organization: 

PREPARING FOR IFRS 17 IMPLEMENTATION IN MACAU 
IFRS 17 - Insurance Contracts was issued in May 2017 and applies to annual reporting periods beginning on or after January 1, 2023. 
It establishes the principles for the recognition, measurement, presentation and disclosure of insurance contracts within the scope 
of the standard. It represents a complete overhaul of the accounting for insurance contracts. 

Pursuant to the Notice No. 2/2024/CPC, the Financial Reporting Standards of Macau SAR (the "Revised MFRS") was approved by the 
Professional Committee of Accountants on December 18, 2024 and will come into effect for reporting periods on or after January 1, 
2028, with early adoption permitted for reporting periods on or after January 1, 2026. The Revised MFRS have adopted the 
Conceptual Framework for Financial Reporting and all of the standards and interpretations from the 2021 edition of the International 
Financial Reporting Standards (the "IFRS"), which includes IFRS 17 (the "Standard"). 

The seminar is available for industry professionals who wish to acquire an understanding of the basic principles of the new Standard, 
and to develop a working knowledge of the Standard and the underlying implications. 

April 28, 2025 (Monday) 

CG02, Cultural Centre, City University of Macau 

14:30 - 15:00 Reception 

15:00 - 15:15 Welcoming Speech 

15:15 - 15:20 Presentation of Souvenirs & Group Photo 

15:20 - 15:50 Section 1 - IFRS17 Overview 

Fundamentals of the standard, including key elements and difference between measurement models under 

IFRS17 

 

- Mr. Patrick Au – Partner, Deloitte Actuarial 

- Mr. Eric Fan – Partner, Deloitte Assurance  

15:50 - 16:10 Section 2 - Impact Assessment 

Recommendations and considerations for achieving the target state 

 

- Mr. Patrick Au – Partner, Deloitte Actuarial 

- Mr. Eric Fan – Partner, Deloitte Assurance 

16:10 - 16:30 Section 3 - Implementation Roadmap: High-Level Walkthrough 

Outline of indicative key activities and proposed timeline for implementation 

 

- Mr. Patrick Au – Partner, Deloitte Actuarial 

- Mr. Eric Fan – Partner, Deloitte Assurance 

16:30 - 17:00 Section 4 - Key Challenges and Practical Considerations 

Insights and experience from past IFRS 17 implementations  

 

- Mr. Patrick Au – Partner, Deloitte Actuarial 

- Mr. Eric Fan – Partner, Deloitte Assurance  

- Mr. Steven Wang – Actuarial Senior Manager, Chubb Life HK 

17:00 - 17:30 Discussion on how industry practitioners can get ready for implementing the new standard  

(Discussion in English) 

Chair:  Ms. Cally Kuan - President of Macau Society of Registered Accountants 

Guest Panellists:   - Mr. Patrick Au - Partner, Deloitte Actuarial  

- Mr. Eric Fan - Partner, Deloitte Assurance  

- Mr. Steven Wang - Actuarial Senior Manager, Chubb Life HK 

 

Q&A 

17:30 - 17:35 Closing Speech 

 



 

 

Organized by: Supporting Organization: 

《國際財務報告準則第 17 號一保險合同》應用準備研討會 

PREPARING FOR IFRS 17 IMPLEMENTATION IN MACAU 
 

報名表（請用正楷填寫） 

Enrollment Form (Please use block letters) 電郵 Email: acrm@acrm.org.mo 

 
 

姓名 (先生/小姐/女士) 

Full name (Mr. / Miss/ Ms.)    會員                     非會員 

   Member Non-member 

 
 

職位  機構名稱 

Position   Organization    
 

      

手提電話 電郵 

Mobile  Email     

  
 

如有任何查詢，歡迎致電 (853) 2855 3380 

請先填妥報名表，並於 2025 年 4 月 24 日或之前電郵至 acrm@acrm.org.mo 或 acrm_mo@hotmail.com 予澳門註冊會計師公會。由於名額

有限，會員的報名會優先考慮，本會將在 4 月 25 日或之前通知閣下的錄取情況。 

 

出席了是次研討會百分之九十或以上時間之人士可獲頒發出席證書  

For further information, please contact (853) 2855 3380 
Please send the filled enrolment form to the email of Macau Society of Registered Accountants (acrm@acrm.org.mo or acrm_mo@hotmail.com) 
on or before 24 April 2025. Due to the seat limitation, member's registrations will be given priority. We will notify you the status on or before 25 
April. 
 
Certificate will be issued to participants for attending 90% or above of the seminar 


